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Saksliste 
 
Sak 26/16 Innkalling og saksliste  

Innkalling og saksliste godkjent. 
 

Sak 27/16 Utkast til referat fra møte 30.05.2016.  
Referat godkjent. 
 

Sak 28/16 Orienteringssaker:  
 

• Helseinnovatørskolen:  UiB er invitert som deltaker i 
Helseinnovatørskolen, som er et samarbeid mellom UiO, NTNU og 
Karolinska institutet. Helseinnovatørskolen består av tre moduler, og går 
som pilot i februar 2017. Det er 20 plasser totalt, og UiB vil kunne få 1-2 
plasser. Mer informasjon kommer senere.  

• Oppdatering studentinkubator.  Studentinkubator er et samarbeid mellom 
HiB, Det psykologiske fakultet og Det medisinsk-odontologiske fakultet. Det 
vil blant annet bli lagt opp til idékonkurranse (noe HIB har erfaring med) og 
innovasjonscamp (i samarbeid med HUS). Det vil bli arrangert 
informasjonsmøte for studenter 10. november. Det er også i gang 
ombygging av lokaler i Studenthuset Gade som skal brukes til 
kontorplasser og møterom.  

• Resistensutvikling og evolusjon (initiativ fra BFS) : 6. oktober var det et 
møte om resistensutvikling og evolusjon sammen med Bergens 
forskningsstiftelse og fagmiljø ved MOF og MN. Det var tre deltakere fra 
MOF (Audun Nerland, Christian Jørgensen og Stian Knappskog), og seks 
deltakere fra MN. Det er avtalt et nytt møte der tema vil være hvordan 
forskningsmiljøet kan komme frem til gode forskningsprosjekter som kan 
støttes av BFS.  

• Søknader til Infrastruktur:  Det ble til slutt sendt 4 koordinatorsøknader og 
7 partnersøknader. Noen av søknadene dukket opp i siste liten; dette er 
ikke ideelt. Det er viktig at man melder tidlig i prosessen at en søknad er på 



gang, og at administrasjonen blir informert i god tid.  
• Søknader til ph.d. – og postdok-stipend:  Det er hittil kommet inn 96 

søknader om ph.d., og 24 søknader om postdok-stipend. Det reelle antallet 
er noe lavere fordi man må trekke i fra søkere som av ulike grunner ikke er 
kvalifiserte. For kandidater som har fullført forskerlinjen er det lyst ut 5 
stipend, og det har meldt seg 6 søkere.   

• Fakultetets dag:  Dato for Fakultetets dag neste år er 8. juni. Fred Gage 
(nevro/stamcelleforsker) vil holde Søren Falch-forelesning. Komité er 
nedsatt, og man håper på god oppslutning.  

• Utlysning av fond. Prinsipper for fordeling av midl er:  Tildelinger fra 
Meltzer-fondet til reise (ca. 250 000), fra Det alminnelige medisinske 
forskningsfond (ca. 350 000) og fra Legat til forskning av kreftsykdommer 
(ca. 350 000) blir avgjort av en legatkomité. Medlemmer er Helge Wiig, 
Anders Bærheim og Karen Rosendal. Det er et stort antall søkere (130 i 
2015) og søkt beløp er betydelig høyere enn det som er til utdeling. Ofte er 
beløpene den enkelte søker blir tildelt svært lavt. Prioriteringskriteriene 
fremgår av fondenes retningslinjer, supplert av prioriteringer gjort av 
legatkomiteen. Midler fra Det alminnelige forskningsfond og Legat til 
forskning av kreftsykdommer tildeles fortrinnsvis de som har liten tilgang til 
forskningsmidler. Reisestøtte fra Meltzerfondet gis annethvert år til hvis 
rekrutteringsstillinger og fast vitenskapelige ansatte, og inviterte ”keynote 
speakers” og ”chairs” har blitt prioritert.     

• Forskerlinje Farmasi og Ernæring:  På grunn av bachelor+master-
strukturen på ernæringsstudiet blir det trolig ikke mulig å opprettet 
forskerlinje, utfra dagens retningslinjer for dette. Når det gjelder 
farmasistudiet er det derimot ikke noe som står i veien for å opprette 
forskerlinje, og fakultetsledelsen vil invitere til møte med fagmiljøet for å ta 
de nødvendige første steg for å få det i gang.   

• BOA-teamet – nye nettsider:  BOA-teamet ved forskningsadministrativ 
avdeling har fått nye nettsider. Ta gjerne en titt: 
http://www.uib.no/foransatte/91955/arbeidsstøtte-bidrags-og-
oppdragsfinansiert-aktivitet-boa  

• Veilederseminar – erfaringer : Det ble 4. okt. arrangert seminar for 
veiledere for ph.d.-kandidater. Det var 35 påmeldte og 32 som møtte. 
Programmet bestod av både foredrag og gruppearbeid. Tilbakemeldingene 
fra seminaret var positive. Veilederseminar vil bli holdt årlig, og man vil 
veksle på temaene slik at deltakerne kan ha utbytte av å gå på seminaret 
også dersom de har deltatt tidligere.   

• Samarbeid med Kina: En liten delegasjon fra UiB har vært på besøk ved 
flere universitet i Kina. Prodekan ved MOF deltok i besøk ved Renmin 
universitetet i Beijing og Shandong universitetet i Jinan. Det vil bli laget en 
MoU med Renmin universitetet i Beijing for juss og to andre fagområder – 
mest aktuelt er et samfunnsvitenskapelig tema og klima. Besøket ved 
Shandong universitetet var en gjenvisitt etter besøk fra Kina ved UiB 
tidligere i 2016. Her er det etablert et tett samarbeid omkring forskning på 
hjernesvulster. Det er gjensidig interesse for samarbeid, og dette fungerer 
godt på forskernivå. Det er gledelig at UiB også har lykkes med å få til 
samarbeid på institusjonsnivå.  

• Statsbudsjettet – konsekvenser for UiB/MOF: Tildelingene over 
statsbudsjettet er i stor grad på samme nivå som i fjor. Detaljer kan leses 
her: http://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/us2016-142.pdf 



Sak 29/16 Pliktarbeid for ph.d. -kandidater  
- Eyvind og Roland orienterte om at andelen av ph.d.-kandidatene som har 

arbeidsplikt er skjevt fordelt mellom instituttene, og enkelte institutter (blant 
annet IBM) opplever derfor at de har for få folk til å dekke undervisningen.  

- Det er dessuten slik at det ikke alltid er samsvar mellom stipendiatene med 
arbeidsplikt sin kompetanse og den kompetansen man har behov for i 
undervisningen. For eksempel kan kandidaten ha realistbakgrunn, mens 
behovet for undervisning er innen medisin. Dermed er det heller ikke 
selvsagt at man kan få omsatt en kandidats arbeidsplikt til undervisning.  

- I utgangspunktet tilhører undervisningsressursene (her: ph.d.-kandidatene 
med arbeidsplikt) instituttene, men i det større bildet kan det hende at man 
kan oppnå en bedre fordeling av ressursene dersom man i større grad 
deler på disse på tvers av institutter.  

Sak 30/16 UiB-delegasjon til Japan, januar 2017.  
- UiB og NTNU har nylig sammen tilsatt en person i Japan, som skal være 

en kontakt inn mot japanske universiteter og forskningsmiljøer og arbeide 
for økt samarbeid mellom UiB og forskningsmiljøer i Japan. 

- Det er planlagt en delegasjon fra UiB til Japan i slutten av januar. Det er 
planlagt besøk universitetet i Kyoto og i Sendai. Eyvind ba om forslag til 
aktuelle miljøer/personer som kan være aktuelle for å være med på denne 
turen. Stamcelleforskning og forskning på omsorgsteknologi er spesielt 
relevant for mulige Japan-samarbeid. Man tar sikte på å rette seg mot 
toppmiljøene innen disse feltene.  

- Det kan oppleves som en større terskel å reise til Japan enn til for 
eksempel USA. Terskelen vil oppleves som mindre dersom man først får 
kjennskap til miljøene og skaper personlige bånd til disse. Der hvor noen 
har gått foran er det større sjanse for at andre vil følge etter.  

- Japanske forskere vil på sin side ofte i utgangspunktet være orientert i 
retning samarbeid med miljøer i USA. I en slik konkurransesituasjon kan 
norske miljøer trolig vinne på å vektlegge nisjefordeler ved et samarbeid 
med Norge. Eksempler på slike nisjefordeler kan være at norsk lovgivning 
på stamcelleområdet gir lettere adgang til forskning på stamceller enn 
tilsvarende lovgivning i USA.   

- Unni Kvernhusvik Sagberg fra SIU nevnte under denne saken at også SIU 
har en Japan-ansvarlig med arbeidssted i lokalene til Innovasjon Norge i 
Tokyo. SIU har en satsning på økt norsk samarbeid med Japan, og kan 
være en ressurs for UiB på dette området. SIU holder også på med å 
utarbeide en håndbok om Norge/Japan-samarbeid.    

Sak 31/16 Kommersialisering av biobanker. WP8 i Biobank Norge .  
*Utsatt til neste møte* 

Sak 32/16 EATRIS – behov for informasjon?  
*Utsatt til neste møte*  

Sak 33/16 Oppfølging etter midtveisevaluering  
*Utsatt til neste møte* 

Sak 34/16 Orientering om muligheter for å søke midler via Sen ter for 
internasjonalisering av utdanning (SIU) 

- Unni Kvernhusvik Sagberg og Berit Angelskår (SIU) orienterte om ulike 
ordninger for tildelinger av forskningsmidler og midler til ansatt/student-
mobilitet.  

- Vedlegg til referat: SIU sine slides fra presentasjonen.  
- Av spesiell interesse for MOF ble det nevnt at:  



- Det vil ligge mye penger til fordeling i Russlandsprogrammet neste år. 
- NORPART vil til en viss grad «erstatte» kvoteprogrammet, men med en 

noe ulik innretting: NORPART større fokus på mobilitet og gjensidighet, 
framfor kapasitetsbygging.   

- UTFORSK-programmet, som omfatter BRIKS-landene og Japan, har større 
fokus på forskning enn en del av de andre ordningene SIU administrerer.    

- Det ble påpekt at signaler fra departementshold tilsier at samfunnsnytte 
(ved forskningssøknader) og arbeidslivsrelevans (ved utdanningssøknader) 
vil bli tillagt større vekt i tiden fremover.  

- Det er lurt å se Erasmus+ og Horisont2020 i sammenheng, og bruke disse 
ordningene komplementært.  

- I mange tilfeller vil det være andre typer krav til søknadene enn man er 
vant til fra andre sammenhenger. For eksempel vil det i noen programmer 
forventes at man viser til europeiske policydokumenter. Her kan SIU i noen 
grad være behjelpelig med å gi råd om hvilke slike dokumenter som kan 
være lurt å vise til.  

Sak 35/16 Aktuelt fra instituttene  
*Utsatt til neste møte* 

Sak 36/16 Eventuelt  
*Utsatt til neste møte* 
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